
(Technische) vragen CDA fractie Beleidsplan SD 2020 – 2025 (voorronde 27 oktober 2020)

Vooraf: we realiseren ons dat technische en politieke vragen soms wat door elkaar lopen. Dat heeft 
wat ons betreft te maken met de complexiteit van het dossier en met het feit dat het college een 
beleidsplan een een uitvoeringsplan tegelijkertijd aanbiedt.

1. Waarom heeft het college gekozen voor een looptijd van vijf jaar voor dit plan, zeker gelet op de 
vele plannen die er de afgelopen jaren al zijn gemaakt en die niet zijn uitgevoerd? 
Antwoord:
Een beleidsplan is op hoofdlijnen, en beschrijft onze langere termijn doelen en ambities. Het vorige 
beleidsplan was tevens voor de periode van 4 jaar, het was niet nodig dit tussentijds bij te stellen. 
Uitvoering zal wel bijgesteld worden op basis van actuele ontwikkelingen en resultaten. Daarom 
kiezen we voor een jaarlijkse actualisatie van het uitvoeringsplan.

2. Is het volgens de wethouder realistisch om voor een nieuw beleidsplan te kiezen met zo'n 
doorlooptijd ook gelet op de nieuwe landelijke verkiezingen in 2021. De wethouder heeft Overbetuwe 
Samen bijvoorbeeld stopgezet voordat het is begonnen door te refereren aan mogelijk toekomstige 
verandering door het Kabinet (De Jonge  / Dekker). Zie https://www.nji.nl/nl/Actueel/Nieuws-uit-het-
jeugdveld/2020/Wijzing-Jeugdwet-opengesteld-voor-consultatie. Waar verhinderde deze 
voorgenomen wetgeving nu precies Overbetuwe Samen? Of heeft u ingezien dat het idee van een 
coöperatie Overbetuwe Samen niet werkte? En zo ja, waar is het dan (juridisch en organisatorisch mis 
gegaan in 2019?)
Antwoord:
Zie het antwoord bij vraag 1. 
Omdat het onduidelijk is wat de hervorming van het jeugdstelsel inhoudelijk betekent, en dit forse 
financiële consequenties tot gevolg kan hebben, is de vorming van Overbetuwe Samen on hold gezet. 

3. in plan beschrijft u op pagina 25 de financiële kaders? In de afgelopen vier jaar zijn de kosten van 
het sociaal domein met tien miljoen euro gestegen. Kunt u ons een overzicht geven de kosten en 
uitgaven en ook een financieel onderbouwd beeld van de gestegen lasten?
Antwoord:
Bij de vragen over de begroting 2021 is dit inzicht op hoofdlijnen verstrekt.

4. U noemt een aantal onzeker factoren voor het financiële kader. De openeindfinanciering van de 
WMO en de jeugdwet regelingen, het coronavirus, het recht van wettelijke verwijzingen naar de zorg, 
het woonplaatsbeginsel en de herziening van het jeugdzorg. Hoe ziet u in dit licht uw voorstel om de 
kosten voor het sociaal domein te bevriezen op het niveau van 2021. Is het dan geen wassen neus 
om de kosten van de stijging van de belastingen voor onze burgers administratief beperkt te houden? 
En kunnen de door u voorgestelde bevriezingen van maatwerkvoorzieningen WMO en Jeugd wel 
doorgevoerd worden, ook gelet op alle onzekere factoren die u zelf noemt?
Antwoord:
In de notitie die 23 oktober jl. ter informatie met de raad is gedeeld, geven wij een antwoord op deze 
vraag.

5. Pagina 26: op 26 februari 2019 heeft de raad een door het CDA ingediend amendement (19am007) 
aangenomen met monitoring als één van de pijlers. Deze monitoring heeft niet tot een beheersing van 
de kosten en uitgaven geleid. Wat gaat het college nu echt anders doen dan in de afgelopen anderhalf 
jaar is gebeurd?
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Antwoord:
In de notitie die 23 oktober jl. ter informatie met de raad is gedeeld, gaan we ook in op de nieuwe 
monitor en geven wij een antwoord op deze vraag.

6. In hetzelfde amendement (19am007) is het college opgedragen om de toegang tot zorg en 
informatie beter te organiseren. Er is gevraagd om een Sociaal Team te organiseren dat onafhankelijk, 
outreachend en professioneel werkt, met uniforme werkprocessen. Ook is u gevraagd om de 
informatievoorziening voor onze inwoners te verbeteren. Is u dat inmiddels gelukt?
Antwoord:
Hier zijn belangrijke stappen in gezet, bijvoorbeeld door over te gaan op één integrale toegangspoort 
voor ondersteuningsvragen van inwoners. Zie ook de notitie die 23 oktober jl. ter informatie met de 
raad is gedeeld. Communicatie richting inwoners over de wijzigingen wordt momenteel voorbereid.

7. De regionale inkoop is een belangrijke pijler. De raad heeft u gevraagd om met een betaalbaar en 
kwalitatief aanbod te komen. Kunt u op de onderstaande terreinen aangeven hoe u daarin bent 
geslaagd:
- hulpverleningsplan en evaluatieplan van inwoners (wel / niet geslaagd)
- voldoende bereik en zorg voor alle specifieke doelgroepen (wel / niet geslaagd)
- betaalbaarheid van de zorg (wel / niet geslaagd)
- effectiviteit van de zorg (wel / niet geslaagd)
- voldoende keuzevrijheid voor onze inwoners (wel / niet geslaagd)
Antwoord:
Deze onderdelen zijn allen belangrijke pijlers van het beleidsplan en uitvoeringsplan STO. Het 
antwoord op deze terreinen is niet zo zwart-wit te geven. Bij de monitoring geven wij u inzicht over de 
voortgang hiervan.

8. De CDA fractie krijgt regelmatig signalen over bezwaren van inwoners en klachten over bejegening. 
Vraag aan het college is om een overzicht samen te stellen met de meest voorkomende klachten en 
bezwaren over de uitvoering in Overbetuwe? Is de wethouder zelf tevreden over de uitvoering?
Antwoord:
Tijdens de politieke avond op 27 oktober kunt u deze vraag aan de wethouder voorleggen.

9. Waarom vraagt u gelet op het grote belang van een goede uitvoering niet ook de raad om een 
besluit over het bijgevoegde uitvoeringsplan STO 2020 - 2021. Waarom heeft dit plan een kortere 
doorlooptijd dan het beleidsplan? Waarom is het uitvoeringsplan al opgesteld voordat de raad de 
richting heeft bepaald? Anders gezegd: is het niet veel beter om het met elkaar over een goede 
uitvoering te hebben, dan over nieuw beleid? Ook de Participatieraad wijst met een negatief advies op 
‘brede begrippen’, geen concrete doelen, geen resultaten, geen tijdpad en helemaal niets over de 
inhoudelijke gevolgen van de corona pandemie. Wat gaat u nu echt anders doen in 2021 en hoe 
neemt u bewoners en de raad hierin mee? 
Antwoord:
Zie antwoord op vraag 1. De raad gaat niet over de uitvoering van beleid, dat is een bevoegdheid van 
het college. Omdat wij het belangrijk vinden om de raad goed te informeren over dit belangrijke thema, 
hebben we het document ter informatie aan u verstrekt. Het negatieve advies van de Participatieraad 
betrof het uitvoeringsplan, niet het beleidsplan.

10. We lezen dat de gestegen kosten van dyslexie niet volledig in beeld zijn. Op blz. 19 lezen we  dat 
aanpak dyslexie verbeterd moet worden en dat aanbieders een plan uitwerken o.a. om proces en 



toegang te verbeteren. Dat lijkt eerder op een aankomende kostenstijging af te stevenen dan naar een 
verlaging. Hebben deze aanbieders van u ook een financiële taakstelling meegekregen om de kosten 
in te perken?   
Antwoord:
De eerste stap is om het proces te verbeteren. We ervaren veel commitment bij de partners om dit 
proces daadwerkelijk te verbeteren. We verwachten als resultaat een verbetering van de 
ondersteuning, en een lichte daling van de kosten doordat we leerlingen in een vroeger stadium 
ondersteunen. Dat is echter een volgende stap.

11. Kunt u de raad een gedetailleerde uitvoeringsplanning meegeven voor de uitvoering in 2021.
Antwoord:
De uitvoering is beschreven in het uitvoeringsplan STO. Een jaarlijkse actualisatie van dit plan zullen 
wij u op nieuw ter informatie verstrekken.

12. U spreekt over laagdrempelige ontmoetingsplekken voor ouderen. Inwoners zijn dan ‘in the lead’, 
en de gemeente faciliteert. U gaat inventariseren of er voldoende ontmoetingsplekken zijn en wat er 
nodig om dit te verbreden. Er zullen ongetwijfeld nu al bestaande initiatieven in kaart zijn gebracht. 
Kan een overzicht worden gegeven en in hoeverre worden deze initiatieven nu door de gemeente 
gefaciliteerd en zo ja hoe? Is er extra geld nodig voor ontmoetingen in Overbetuwe of wilt u dit 
allemaal zonder geld opzetten?
Antwoord:
Deze vraag betreft de uitvoering van één van de maatregelen zoals ook beschreven in de op 23 
oktober jl. aan u verstrekte notitie waarin we de financiële maatregelen toelichten. Wij zullen u 
informeren over de voortgang ervan middels de gebruikelijke bestuursrapportages en monitoring.
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